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Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 1 (13) 

Tid: 15:00–18:00     
Plats: KS-salen, Rådhuset 
Paragrafer: 1–14 

Närvarande 
Ledamöter 
Ordförande, politiker, medlemmar 
Ellen Mitikka                                                  (S), ordförande 
Annika Ahlstrand                                           (M), vice ordförande 
Seppo-Matti Salonen     (frånvarande)          (V)  
Daniel Czarniecki Kaikkonen (frånvarande)  (SD) 
Per Holm                        (frånvarande)          (D) 
Rebecca Hedström                                        (MP) 
Bodil Bergman                                               (L) 
Johan Pettersson                                           (KD)                             
Johan Radix                    (frånvarande)         (C) 
 
Maarit Jaakkola Eliasson (frånvarande)        andre vice ordförande  
Anna-Lisa Parkkinen                       ,             ansvar äldre 
Anneli Huttu  
Anneli Ylijärvi           
Jari Määttänen        
Pirjo Hanski 
Susanna Apter                                               ansvar barn och unga 
Tarmo Ahonen                                               ansvar kultur 
Vakant 
Vakant 

 

Övriga närvarande 
Hanna Leppänen Ahonen, Planeringsledare/Samordnade finskt förvaltningsområde, 
Avdelningen Samhällsutveckling och hållbarhet, Stadsledningskontoret 
Marina Nenye, Planeringsledare/Samordnade finskt förvaltningsområde, Avdelningen 
Samhällsutveckling och hållbarhet, Stadsledningskontoret 
Linda Wenthe, Avdelningschef, Avdelningen Samhällsutveckling och hållbarhet, 
Stadsledningskontoret 
 
Presidiet Kulturnämnden: 
Anna Rosengren, Förvaltningsdirektör, Kulturförvaltningen 
Pär Johansson, Nämndordförande Kulturnämnden 
Grith Fjeldmose, Kulturnämnden 
Eva Jablonska, Kulturnämnden (frånvarande) 
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Justeringsdag: 2024-11-25 
 

Underskrifter 
 

 

 

 

Anslag om justering av paragraf X åååå-mm-dd (använd detta vid omedelbar justering) 
Justering av protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla  
den åååå-mm-dd 
  

Sekreterare 

Hanna Leppänen Ahonen 

  

 

 

Ordförande 
Ellen Mitikka 

  

Justerande 
Pirjo Hanski  
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§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande Ellen Mitikka hälsar välkomna och förklarar mötet öppnat. 
 

§ 2 Val av sekreterare 
Hanna Leppänen Ahonen stående sekreterare. 
 

§ 3 Val av justerare  
Till justerare valdes Pirjo Hanski från den sverigefinska minoriteten. Protokollet  
skickas för godkännande via e-post och undertecknas senast på nästkommande rådsmöte. 
 

§ 4 Närvaroanrop  
Närvaroanrop genomfördes av Hanna Leppänen Ahonen.  
 

§ 5 Fastställande av dagordningen  
Mötet fastställde dagordningen.  
 

§ 6 Genomgång av föregående mötesprotokoll  
Rådet har fått ta del av protokollet från 5/9 inför mötet den 24/10. Protokollet godkändes och 
lades till handlingarna.  
 

§ 7 Presentation av Avdelningschef för 
Avdelningen Samhällsutveckling och 
Hållbarhet 
Avdelningen Samhällsutveckling och Hållbarhet har en ny avdelningschef, Linda Wenthe, 
sedan augusti 2024. Rådet fick ett kort besök och en presentation av Avdelningschefen, som 
också erbjöd sig att medverka vid ett av de kommande rådsmötena. En kort presentation av 
Marina Nenye som är tillbaka i sin tjänst som planeringsledare för finskt förvaltningsområde 
och som rådssamordnare för Göteborgs stads råd för den sverigefinska minoriteten.  
 

§ 8 Information gällande dialog och samråd 
a) Återkoppling från arbetsgruppen från dialogen med SLK gällande uppföljningen av 

planen och arbetet med åldersvänliga Göteborg är utskickad till rådet inför mötet den 
24/10. Läggs till handlingarna. 
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b) Återkoppling av synpunkter gällande uppdraget att ta fram 
en riktlinje för mänskliga rättigheter och likvärdig service 
Vid föregående rådsmöte den 5/9 lyftes dels att målen behöver förtydligas, dels att det 
behöver finns ett tydligt krav på ekonomisk styrning, att målgruppen sverigefinnar 
beaktas och räknas in på lika villkor som majoritetsbefolkningen och finns med vid 
budgetering av medel. Utdrag ur protokoll från föregående möte, samt svar enligt beslut har 
skickats till SLK och till rådet för kännedom. Inga övriga synpunkter har kommit in. 
 

c) Återkoppling från arbetsgruppen – representation från rådet 
i ÄVO:s referensgrupp - gällande kulturkongruenta platser, 
leverantörer. 
 
 

 

Anna-Liisa Parkkinen och Pirjo Hanski (arbetsgruppen) har sammanställt en skrivelse 
i ärendet. Utdrag ur protokoll från föregående möte, samt skrivelsen har skickats till 
ÄVO och till rådet för kännedom. Hanna LA informerar att ÄVO ännu inte har 
återkommit med datum för dialog gällande val av leverantör. Anna-Liisa Parkkinen 
lyfter att arbetsgruppen också diskuterat vikten av att en Riskanalys inför beslut om 
privat leverantör görs, samt att arbetsgruppen inte ser det som aktuellt att överlåta 
nuvarande äldre vård- och omsorgs platser till den privata aktören. Även detta 
kommer att lyftas vid dialog med ÄVO.  

 

d) Uppföljning av Förskolenämndens beslut (§ 82 N608-0708/24) - 
förskoleförvaltningens uppdrag att utreda möjligheten att konvertera en av de 
närliggande förskolorna med flera avdelningar till förskola med finskspråkig 
inriktning.  
 

 

Förskoleförvaltningen har bjudit in till dialog och samråd den 29/10, ändrat till 5/11, 
kl. 16-17. Det beslutas i enighet med förslag från ordförande om att arbetsgruppen  
(Susanna A, Anneli H, Rebecca H) som deltog under vårens dialog och samråd, samt 
att Pirjo Hanski, deltar nu i höst. Rebecca Hedström erbjuder sin plats till 
civilsamhället, men det beslutas att även hon deltar. 

Äldre samt vård- och omsorgsnämndens beslut i ärendet § 68 Dnr N160-
0568/21 Återrapport av uppdrag gällande äldreomsorg på finska och tillskapande av fler 
lägenheter. Ärendet avser beslut/ uppdrag att undersöka möjligheter att avropa platser för 
finsk vård och omsorg inom gällande ramavtal för vård- och omsorgsboende. (Ärendet 
behandlats i Äldrevård- och omsorgsnämnden den 28/5). 

Nedan svar från förskoleförvaltningen mottagen 6/9:  
”Förskoleförvaltningen undrar om representanter från rådet för dialog är 
referensgruppen för språk och utbildning eller rådet önskar utse andra personer? 
Dialog i referensgrupp sker enligt tidsplan i början av oktober.” 
 

Vidare har tjänstepersonen som fått uppdraget kontaktat planeringsledare på SLK för att  
boka möte med referensgrupp/referensperson (arbetsgrupp) från Göteborgs stads råd för  
den sverigefinska minoriteten för dialog i ärendet. 
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e) Uppföljning av ambulerande stöd på finska  
 

Svar från förskoleförvaltningen mottagen 6/9: ”Förskoleförvaltningen ställer sig 
positiva till att ansöka om statsbidrag för finskt förvaltningsområde för att 
finansiera ambulerande förskollärare som stöd på finska för barn i förskolan. I 
dagsläget undersöker förvaltningen förutsättningar för en god och hållbar 
arbetsledning och arbetsorganisation för tjänsten.” 

 

Hanna LA har fått i uppdrag att kontakta förskoleförvaltningen i ärendet och 
informerar att förskoleförvaltningen har inkommit med en stadsbidragsansökan för att 
finansiera det ambulerande stödet finska. Ansökan är förberedd för beslut och inväntar 
på beslut för att återkopplas till förskoleförvaltningen.  
 

Återkoppling från beredningsgruppsmöte: Ahonen lyfte att statsbidrag för 
förvaltningsområden är i första hand just till för att finansiera merkostnader likt denna 
och inte i samma utsträckning för kultur. Ahonen poängterade att kulturaktiviteter bör 
i första hand finansieras via kulturbidrag. På aktuellt möte lyfte Nenye att hon kan se 
att det hänt en utveckling i hur statsbidraget används och att det inte längre används 
till löner för tjänstepersoner i ordinarie verksamhet som tidigare. 
 

§ 9 Vakanta platser i rådet, nomineringsprocess av 
nya ledamöter, beslut om fyllnadsval 
Hanna Leppänen Ahonen informerar att hon undersökt huruvida det går att välja bland 
personer som ansågs valbara vid hösten 2023 fyllnadsval och inga hinder för att göra detta har 
framkommit. Personer som visade intresse vid höstens 2023 fyllnadsval – Aino Hammargren, 
Antti Kunnas, Markus Kultanen och Magnus Björk - har blivit tillfrågade. Samtliga förutom 
Aino Hammargren, som fick flest röster av dessa, har svarat att de är intresserade av 
uppdraget att fungera som ledamot och representera civilsamhället i Göteborgs stads råd för 
sverigefinska minoriteten. Det beslutades att två nästa på tur väljs om inte personen med flest 
röster går att nå inom de närmaste två veckorna. 
 

§ 10 Dialog med kulturnämndens presidium  
Ordförande önskar presidiet välkommen och ber dem presentera sig själva. Presidiet har fått 
frågeställningen med tillhörande frågor i förväg (se frågeställningen nedan). Ordförande 
ställer frågan huruvida presidiet vill att rådet ställer frågor efter presentationen av 
huvudfrågeställningen eller om de vill rådet ställer frågor efter varje specifik fråga.  
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Dialogfrågor, vilka också skickats till Kulturnämndens presidium inför dialogen 
Huvudfrågeställning: Hur kommer kulturnämnden att arbeta med att Stadens ansvar gällande den 
sverigefinska kulturen?  
Frågor kopplade till delmål 3. 

a) Hur arbetar ni idag med att synliggöra sverigefinsk kultur i kulturprogrammet? 
b) Hur kommer detta arbete stärkas framöver? 
c) Hur kommer fördomar och diskriminering av sverigefinnar motverkas genom kulturen? 
d) Hur arbetas det med rekrytering idag? Vilka incitament skickas till kulturförvaltningen från 

politiken gällande rekrytering av medarbetare som kan ge minoriteten tillgång till sin kultur? 
 

 

Anna Rosengren, förvaltningsdirektör på Kulturförvaltningen uppger i sin presentation att 
Kulturprogrammet togs 2013 och hade då tre inriktningar: 
 

• Konstpolitik: möjlighet att delta i kultur.  
• Handlingsplan: kulturplanering för konst och kultur. 
• Att tillgängliggöra konst och kultur. 

 

Nämndens ansvar har vuxit i och med att nämnden fått ett ansvar att samordna alla 
biblioteken och kulturhusen under kulturnämnden. I det uppdraget ingår också att på olika sätt 
tillgängliggöra sverigefinsk kultur för olika åldrar på biblioteken och kulturhusen. Flera 
medarbetare har med sig i sitt arbete och uppdrag att lyfta den finska och sverigefinska 
kulturen. Genomförandet bland annat av Sverigefinska dagen 24/2 och Kalevaladagen ligger 
hos Stadsbiblioteket. Det anordnas också finska bokcirklar 4ggr/termin, men erbjuds även 
sagoläsning, barnteater, författarbesök, poesi och skrivarworkshops för sverigefinska unga. 
Verksamhet sker på flera av stadens bibliotek/kulturhus. 
 

Nämnden ansvarar också för kulturstöd för fria kulturaktiviteter och nationella minoriteter är 
prioriterade. Det finns flera exempel på ansökningar för 2024 och projektstöd för 2023/2024, 
bland annat Götalands Kalevalaförening och Kalevaladagen, Anna Heikkinen och den röda 
Kantelen, samt bankulturaktiviteter i KuBo. Arbetet sker i samarbete med förskole- och 
grundskoleförvaltningen. Det finns inte särskilt riktade medel, utan tillhör ordinarie 
grunduppdrag och arbetas löpande med inom ramen för grunduppdraget i verksamheterna, 
både för unga och äldre, för att motverka fördomar och diskriminering. Det finns alltså inte 
någon särskild funktion eller tjänst, utan arbetet sker över alla verksamheter och har därför 
inte heller beaktats vid rekrytering.  
 

Dessutom ansvarar nämnden för museer, konsthallen och Röhsska museet. Röhsska har haft 
utställning med Marimekko och Konsthallen med konst av Albert Edelfelt i samband med 
vilka det arrangerats workshops.  
 

Pär Johannson, ordförande för kulturnämnden, informerar att de röd-gröna har i sitt 
budgetförslag för 2025 i Kommunfullmäktige lagt fram förslag om att ge Socialnämnden 
centrum tre miljoner kronor för att stödja nationella minoriteter i bevarande av språk och 
kultur.  Ligger alltså som förslag i KF och inte antaget ännu.  
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Ordförande lyfter möjliga vägar framåt att diskutera. Frågorna lyfts 
en och en: 

• Möjlighet till en permanent synlighet på någon av kulturinstitutionerna. 
• Kulturhus/Kulturcentra för nationella minoriteter kopplat till 

Medborgarförslaget om kulturhus (2019/2020). Exempel via IOP (Idéburet 
offentligt partnerskap). Exempel på möjligt samarbete – Studieförbundet 
vuxenskolans nationella minoriteternas Kulturhus 

• Hur ser kulturhusens uppdrag ut idag? 
• Övriga frågor. 
• Vad behöver tas med? 

 

DIALOG: 
Tarmo Ahonen (ansvarig för frågor gällande kultur i rådet) lyfter vikten av språk och kultur 
som viktiga beståndsdelar för den sverigefinska identiteten och för språkets överlevnad och 
konstaterar att det bor ca 30 000 sverigefinska personer i Göteborg. Ahonen menar att den 
ekonomiska uppföljningen fyra år tillbaka i tiden visar att staden satsar ca. 90 000 årligen på 
kulturstöd, vilket utgör ca 2.70/person på lokala aktiviteter. Ahonen ställer sig frågande till 
hur budgeten kan fördelas om inte det finns tydligt uppdrag och ansvar saknas. 

- Anna Rosengren svarar att uppdraget att tillgängliggöra sverigefinsk kultur i 
Göteborgs stads plan för finskt förvaltningsområde, uppdraget bland annat kring 
högtidsdagar, är tydligt. Ramen ligger i ordinarie programbudget att ta fram 
aktiviteter. 

Anneli Ylijärvi understryker att medel till konst och kultur har finansierats via stadsbidrag 
för finskt förvaltnings område och menar att staden inte lägger några egna medel. Ylijärvi 
önskar se en förändring i detta hänseende.  

- Rosengren uppger att finansiering har skett delvis via statsbidrag och i samarbete med 
SLK, men också via kulturbidrag från nämnden.  

Anneli Huttu lyfter att minoritetslagen varit nu i kraft i 25 år och att hon inte sett några 
karelska piroger i skolan ännu. Ser också att arbetet behöver börja redan i förskolan. 

- Rosengren hänvisar till förskolan och uppger att förvaltningen är villiga att börja med 
barn och unga och lyfter samarbetet mellan förskoleförvaltningen och 
kulturförvaltningen gällande kulturaktiviteter i KuBo.   

Ahonen uppger att han följt minoritetspolitiken länge. Första steg är erkännande av 
assimilationspolitiken, först därefter kan revitalisering av språket påbörja och tillägger att den 
sverigefinska kulturen håller på att försvinna. Föreningsbidrag nekar anställning - Vem 
betalar och anordnar kultur för minoriteten? Den förstärkta lagen från 2009 innebär total 
jämställdhet, men framhåller att den sverigefinska minoriteten inte har märkt någon 
förstärkning. 
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Grith Fjeldmose uppger att inget ska öronmärkas. Alla ska ha tillgång till allt. Att det 
finns olika uppfattningar om hur man räknar och håller före att jämställdhet inte går att  
mäta. Insatser som modersmålsundervisning ingår inte kulturförvaltningens 
ansvarsområde. Fjeldmose är positiv till SV:s IOP gällande nationella minoriteters 
kulturhus och lyfter att SV redan startat arbetet och arbetat hårt med att få i gång 
Kulturhuset.  

Ahonen replikerar på Fjeldmoses yttrande gällande Studieförbundet Vuxenskolans initiativ 
till IOP och lyfter barnteaterverksamhet och stadens ansvar för det. Ahonen ser positivt på 
förslaget och menar att detta kan vara ett sätt för kommunen att ta ett ökat ansvar. 
Ylijärvi tar ställning till frågan gällande kulturhus och säger att det inte i nuläge ingår hyra 
om minoriteten nyttjar SV:s lokaler, men lyfter också att lokalen inte rymmer så många, 
mindre än 200 personer. Och ställer frågan - Vart ska åldersgruppen äldre vända sig?  

Rosengren lyfter att kulturförvaltningen inte heller har så stora lokaler och uppger 
Storan är utanför nämndens ansvar, samt att andra större lokaler ligger under bolag.  
Pär Johansson uppger att lokalfrågan är ett problem som är känt för nämnden och 
lyfter att kulturlotsar kanske kan se över detta. 

Hanna Leppänen Ahonen lyfter Lundby skolans aula som ett exempel på en större lokal 
som inrymmer ca. 750 personer. Leppänen Ahonen ser att förvaltningarna borde kunna 
samarbeta över gränserna gällande hur stadens lokaler används. En fråga som bör kunna lyftas 
med stadsfastighetsförvaltningen och stadsfastighetsnämnden.  
Jari Määttänen ser en utveckling för barn och unga och lyfter Tove Janssons födelsedag 9/8 
som förslag på datum då något kunde anordnas i staden.   

Rosengren tar med frågan. Ser förslaget som bra inspel. 
Ellen Mitikka lyfter språk och kultur, samt att rådet kommer att följa upp budgetförslaget 
och anslaget på 3 miljoner till Socialnämnden centrum för att stärka arbetet med nationella 
minoriteter. 
Ahonen lyfter förra årets budget, att kulturnämnden ska verka för kulturområdet och ovan 
som en möjlig väg – ”en positiv början”.  

Fjeldmose ställer frågan om kulturförvaltningen ska starta en teaterverksamhet? Hur 
går tankarna kring detta? Fjeldmose lyfter att Studieförbundet Vuxenskolan har en 
teater med plats för ca 140 personer och lokalerna är tomma på kvällstid och 

poängterar samtidigt att det handlar om resurser i form av personal. Ser att det är en 
politisk fråga, en KS och budgetfråga. 

Ahonen lyfter att han vid en omvärldsanalys och när han tittat på Europa konventionen, så 
har Åbo, en medelstor stad, en egen teater och ett tiotal medarbetare som arbetar för de 
svenskspråkiga invånarna i staden. 

Johansson uppger att det är ett uppdrag att veka inom regionen och säger att de tar 
med sig frågan. 
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Ellen Mitikka, ordförande för rådet, uttrycker också att hon är positiv till SV:s IOP. Ett 
medborgarförslag som kanske ska genomföras via IOP. 
 

Hanna Leppänen Ahonen förtydligar att ansökan av IOP är kopplad till utredningen från 
2019/2020 och medborgarförslaget om ett kulturhus för den sverigefinska minoriteten. 
Mitikka lyfter att rådet följer upp hur frågan fortlöper.  
 

Vad behöver tas med? 
Anneli Huttu lyfter frågan gällande rekrytering och nämner att stadsteatern har två 
finskspråkiga personer som arbetar där och lyfter att finskspråkiga finns även inom musik och 
konst. 
Ordförande Mitikka ställer frågan huruvida det ska anställas tvåspråkig personal? 

Fjeldmose lyfter en förståelsefråga och undrar vad som efterfrågas. 
Huttu menar att resurser som redan finns i staden borde användas till föreställningar mm. Inte 
anställa nya, utan nyttja de resurser som finns. 
Pirjo Hanski menar dock att det bör anställas någon som känner till sverigefinsk kultur. 

Rosengren lyfter att det är redan några som arbetar med dessa frågor & samarbetar 
med representanter från minoritetskulturen. I nuläge finns ingen plan att anställa. 

Jari Määttänen ställer frågan hur den finska kulturen tas in i arbetet med arbetsgrupperna. 
Rosengren svarar att kulturen tas med i arbetet med referensgrupper.  

Ordförande Mitikka lyfter också att rådet har arbetsgrupper om deltar i olika arbets- och 
planeringsgrupper.  
Susanna Apter frågar hur det arbetas med barn och unga. 

Rosengren svarar att det görs på olika sätt och ger Frilagret som ett exempel där det 
arbetas på ett initiativbaserat arbetssätt med unga.   

Ahonen lyfter samrådet och arbetet med arbetsgrupper, att det är svårt att se helhetsbilden. 
Ahonen menar att det bör organiseras som KS anser att det ska anordnas och efterfrågar 
budgetsamråd med sverigefinska rådet. Ahonen menar att civilsamhället står för 
genomförande av en hel del kulturaktiviteter med en osäker budget. Detta då det är osäkert 
om föreningarna blir beviljade statsbidrag. Ahonen framhåller att förvaltningarna ansöker 
statsbidrag för sådant som borde finnas med i förvaltningarnas egna budgetar.   
 

Ordförande tackar för dialogen. 
 

Ordförande lyfter vikten av att hålla en god ton och ett gott samtalsklimat för att skapa goda 
relationer och ett gott samarbete framöver. Att öppna upp för processen framåt och skapa 
förutsättningar för sverigefinsk kultur framöver. 
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  § 11 Återkoppling gällande planeringen inför 
höstens öppna samråd med tema kultur, samt beslut 
om omfattning och arvode 
Arbetsgruppen (Anneli y, Pirjo H och Tarmo A) hade möte den 3/10. Mötesanteckningarna 
har skickats till rådet för kännedom inför rådsmötet den 24/10. Det förtydligas att det är 
kulturnämnden och -förvaltningen som bjuds in, kulturförvaltningen för att redogöra för hur 
förvaltningen arbetar med att synliggöra och erbjuda sverigefinsk kultur i kulturprogrammet. 
Både politiker och tjänstemän bjuds in till samtal om den sverigefinska kulturens framtid i  
 

Göteborg. Det ses som viktigt att det är både politiker, tjänstemän och representanter från 
rådet i själva panelen. Att det inte blir partipolitik utan samtal kring kulturen. 
 

Hanna LA informerar att kulturförvaltningen har inför rådsmötet återkopplat i ärendet och 
tackar för inbjudan till det Öppet samrådet med tema kultur den 23 november. Rådet har fått 
svaret att då frågan som adresserats, förutsättningarna för sverigefinsk kultur, identitet och 
språk, ses som större än kulturnämndens ansvar inom området är det presidiets bedömning att 
planering och genomförande av en inplanerad politisk panel bör involvera fler nämnder 
alternativt central politik. Att presidiet gjort en bedömning att ärendet och medverkan kräver 
längre beredning. Att kulturnämnden vi sammanträdet den 21 oktober fått information om 
inbjudan samt presidiets bedömning.   
 

Det föreslås att Hanna LA återkommer till kulturnämndens presidium och kulturförvaltningen 
i ärendet och omformulera rådets inbjudan. Rådet ser att det är viktigt att träffa 
kulturförvaltningen för dialog på det Öppna samrådet om delarna Kulturförvaltningen rår över 
och är villiga att sänka ambitionsnivån. 
 

Hanna LA fick således i uppdrag att undersöka om det skulle vara möjligt att 
kulturförvaltningen deltar på det Öppna samrådet och diskuterar kulturen utifrån 
Kulturförvaltningens uppdrag och på vilket sätt minoriteten kan vara med och påverka 
kulturutbudet inom Kulturförvaltningens ansvarsområde. Förslagsvis att Kulturförvaltningen 
presenterar förvaltningens verksamhet utifrån de perspektiven och presentationen rådet fick ta 
del av på rådsmötet.  
 
Öppna samrådet äger rum mellan 13-15:30 med paus och funktionärerna förväntas vara på 
plats från 12:00. 
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§ 12 Redogörelse av Ansökta statsbidrag finskt 
förvaltningsområde, samt samråd gällande 
statsbidrag  
Hanna LA lyfter inkomna statsbidrag och kommer att skicka en sammanställning på ansökta 
och beviljade medel för 2024. Ordförande öppnar upp för synpunkter, bland annat gällande 
ÄVO:s ansökningar vilka delgetts rådet inför rådsmötet. Rådet ombeds att inkomma med 
synpunkter via mejl till funktionsbrevlådan sverigefinskaradet@stadshuset.goteborg.se.  
Hanna LA lyfter att ansökningarna gällande - Ambulerande stöd från förskoleförvaltningen;  
Ökad digital kompetens för äldre sverigefinnar från SV; Julkonsert från Bergsjös finska-
förening; Självständighetsdagen från Sverigefinska Distriktet i Göteborg/Bohuslän - är 
förberedda inför beslut och inväntar attestering av avdelningschef. 
 

§ 13 Övriga frågor 
a) Planeringsmöte inför Sverigefinnarnas dag på Stadsbiblioteket den 24/2 2025: 

Rådet får information om att Stadsbiblioteket har i uppdrag att anordna 
sverigefinnarnas dag, att Martin Holmqvist (Stadsbiblioteket) och Ellis Holmberg 
(Kulturhusen) från Kulturförvaltningen och har inkommit med inbjudan till samråd 
och önskat få träffa representanter (arbetsgrupp) från Göteborgs stads råd för den 
sverigefinska minoriteten för framåtsyftande planering. Förslag på datum var 17/10 kl. 
11:00 alt 23/10 kl. 14:00, samt nytt möte i december för marknadsföring. Med 
anledning av kort varsel på datum tog ordförande på beredningsgruppsmöte den 10/10 
beslut om arbetsgrupp i vilken Tarmo Ahonen och Pirjo Hanski ingår. Arbetsgruppen 
har tillsammans med samordnarna för rådet träffat kulturförvaltningen på 
planeringsmöte. På mötet informerade kulturförvaltningen att de preliminär bokat 
musikartisten Anna Järvinen + Dungen.  
 

b) Information gällande Studieförbundet Vuxenskolan (SV) och Nationella 
minoriteters kulturhus 
Studieförbundet Vuxenskolan (SV) Göteborg och Öckerö har skickat information till 
SLK och råden för nationella minroteter romer och till rådet för den sverigefinska 
minoriteten, samt Levande Historia om att SV lagt fram ett IOP-förslag till Göteborgs 
Stad om Nationella minoriteters kulturhus (se bifogad fil). Vidare informerar SV att 
liknande IOP-förslag lades fram även 2023 utan att dialog kom till stånd. 

  

SV har skickat IOP-förslaget till följande nämnder: 
• Socialnämnden centrum 
• Kulturnämnden 
• Nämnden för Demokrati och Medborgarservice 
• Kommunstyrelsen  

 
 

mailto:sverigefinskaradet@stadshuset.goteborg.se
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Diskussion om huruvida Rådet för den sverigefinska minoriteten ska flagga 
förvaltningarna och respektive nämnd för vikten av samråd i ärendet. Utredningen 
2019/2020 kopplad till medborgarförslaget om ett kulturhus för sverigefinska 
minoriteten lyfts. Ahonen understryker att om inte staden erbjuder denna service 
behöver den köpas. Beredningsgruppens förslag är att rådet skicklig gör 
beslutsfattare genom att initiera samråd i ärendet med rådet. Det beslutas att 
Socialnämnden bjuds in för samråd till året 2025 års rådsmöte. 
  

c) Riksrevisionens granskning av främjandet av de nationella minoritetsspråken: 
Syftet med granskningen är att svara på om statens insatser för att hålla de nationella 
minoritetsspråken levande är effektiva. Beredningsgruppen föreslår att rådet följer 
omvärldsbevakning på området.  
 

d) Länsstyrelsen Stockholm och Sametinget uppföljning av minoritetspolitik: 
Länsstyrelsen Stockholm och Sametinget har ett nationellt uppföljningsansvar för 
minoritetspolitiken och dess utveckling. Stadsledningskontoret har tagit emot en enkät 
för perioden 2023–2024 och kommer att samordna den för samtliga berörda 
förvaltningar.  
 

Enkäten innehåller frågor om kommunens/förvaltningarnas arbete med nationella 
minoriteters rättigheter och strategin för romsk inkludering under 2023 och 2024, 
samt  
 

frågor kring förvaltningsområdet för finska (meänkieli och samiska) och hur 
förvaltningarna kartlagt vilket behov av åtgärder som finns i kommunen för att stödja 
användningen av det/de språk som omfattas av förvaltningsområdet. Enkäten utgör 
underlag för Länsstyrelsen Stockholm och Sametingets årliga uppföljningsrapporter 
till regeringen. Rådet kommer att få ta del av sammanställningen i november. Det 
beslutas att rådets ledamöter ges möjlighet att inkomma med inspel gällande samråd 
delaktighet och inflytande. Hanna LA förbereder underlaget och skickar till rådet. 
Tidsfristen för att inkomma med inspel är en vecka. Svaren ska ha inkommit till 
sverigefinska rådets funktionsbrevlåda senast den 1/11. 
 

e) Artikel om nationella minoriteter i Dagens Nyheter/Dagens Samhälle jan 2025: 
År 2025 är det 25 år sedan Sverige ratificerade Europarådets ramkonvention om 
skydd för nationella minoriteter och den europeiska stadgan för landsdels- och 
minoritetsspråk. Länsstyrelsen Stockholm planerar tillsammans med Sametinget en 
särskild satsning för att lyfta nationella minoriteter genom en särskild bilaga som går 
ut med Dagens Nyheter och Dagens Samhälle. Bilagan ska på olika sätt och från olika 
perspektiv belysa dessa 25 år av minoritetspolitik på regional, kommunal och på 
myndighetsnivå. Även civilsamhället och minoritetsorganisationer erbjuds utrymme i 
bilagan. Kommunerna får artikeln på en hel sida med 49’ (ord pris 79’).  
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SLK har varit i kontakt med olika förvaltningar gällande ärendet och förvaltningarna 
är positiva till att lyfta arbetet utifrån ett Göteborgs perspektiv. Samtliga förvaltningar 
har möjlighet att bistå med material/innehåll till artikeln. Någon förvaltning har också 
möjlighet att bidra ekonomiskt, vilket inte alla förvaltningar har med anledning av den 
ansträngda ekonomiska situationen.  Beredningsgruppen ställer sig också positiva till 
att lyfta Göteborgsperspektivet detta.  
 

f) Domslut gällande särskilt boende – finskspråkigt vård- och omsorgsboende: 
Domslutet (Mål nr 7871–23) från 30/11 2023 har skickats till rådet för kännedom. 
 

g) Datum för rådssammanträden våren 2025: Ordförande lyfter att torsdagar någon av 
de första veckorna i månaden är att föredra.  
Vårens datum:  

• 6 februari (AU 23 januari) 
• 20 mars (AU 6 mars) 
• 15 maj (återkommer med dag för AU) 

 

h) OBS! Datum för öppet samråd med tema kultur är den 23 november på 
Stadsbiblioteket, Hörsalen, kl. 13-15:30. 
  

 
14 § Mötet avslutas 
Ordförande Ellen Mitikka tackar för mötet och förklarar mötet avslutat. 

 
Bilagor 
Bilaga 1 2024-09-05 Protokoll Sammanträde Göteborgs stads råd för den sverigefinska 
minoriteten.pdf  
Bilaga 2 Mötesanteckningar från beredningsgruppsmöte 2024-10-10.docx 
Bilaga 3 Förslag till dagordning Sammanträde råd sv.fi minoriteten 2024-10-24.docx 
Bilaga 4 Finska - Förslag till dagordning Sammanträde råd för sv.fi. minoriteten 2024-10-24.docx 
Bilaga 5 Utskick - mötesanteckning utvärdering ÅVG - 2024-10-15 SvFi.docx  
Bilaga 6 Input och aspekter angående ÄVO.docx 
Bilaga 7 Tidplan uppdrag förskola med finsk inriktning. pptx 
Bilaga 8 SVAR 20231024 - Kulturförvaltningens arbete med de nationella minoriteterna.docx 
Bilaga 9 Kulturnämndens+budget+2024.pdf 
Bilaga 10 Mötesanteckningar från arbetsgrupp KULTUR 2024-10-03 
Bilaga 11 2024-09-05 Redovisning statsbidrag sv. fi. Rådet. PPT  
Bilaga 12 IOP Nationella minoriteters kulturhus.pdf 
 



Barnens lärande och utveckling i centrum

Tidplan uppdrag -
förskola med 
finskspråkig inriktning

Förskoleförvaltningen

Styrning och ledning



Barnens lärande och utveckling i centrum

Beslut i FSN april 2024

”Förskolenämnden beslutar att tillfälligt stänga förskoleverksamheten på adressen Plantagegatan 

8–10 från och med den 5 augusti 2024 till den 4 augusti 2028. Förskoleförvaltningen får i uppdrag 

att utreda möjligheten att konvertera en av de närliggande förskolorna med flera avdelningar till en 

förskola med finskspråkig inriktning”.



Barnens lärande och utveckling i centrum

Förslag på arbetsgång för utredning

Kartlägga 
förutsättningar

Ta fram förslag 
på hantering 

Referensgrupp

Förankring av 
förslag i 

förvaltnings-
ledning

Samråd rådet 
Återkoppling 

nämnd 
Kommunicering

Augusti Oktober December



Barnens lärande och utveckling i centrum

Kontakt

Enheten Kansli och analysstöd

Avdelning Styrning och ledning



Hållbar stad – öppen för världen

Ansökningar statsbidrag 

Hanna Leppänen Ahonen



Hållbar stad – öppen för världen

Statsbidrag – finskt förvaltningsområde 

Förordning (2009:1299) om nationella minoriteter och minoritetsspråk, Förordning (2019:1077).

• 8 § Statsbidrag till kommunerna och regionerna lämnas årligen. Statsbidraget är avsett att 
användas till de merkostnader som uppkommer i kommunen och regionen med anledning av de 
rättigheter som enskilda har enligt lagen (2009:724) om nationella minoriteter och 
minoritetsspråk, och till åtgärder för att stödja användningen av finska, meänkieli och samiska.

• Varje kommun ska tillsammans med de nationella minoriteterna kartlägga de behov som finns i 
kommunen av åtgärder till stöd för användningen av finska, meänkieli respektive samiska.
Förordning (2019:1077).

• 9 § Statsbidrag till en kommun beräknas med utgångspunkt i dels ett grundbelopp om 660 000 
kronor, dels antalet invånare i kommunen den 31 mars året innan bidraget betalas ut.
– En kommun med

- 400 000 invånare eller mer får 4 grundbelopp.

• Rådet fattar inga beslut gällande stadsbidragsansökningar, men det förs samråd gällande dessa med den 
sverigefinska minoriteten. 



Hållbar stad – öppen för världen

Statsbidrag – finskt förvaltningsområde 

• Göteborgs Stad får årligen 2,6 milj i statsbidrag 

• Offentliga och privata organisationer såsom föreningar, 

klubbar, skolor och förvaltningar kan söka medel. Inte 

privatperson

• Stöd till aktiviteter och projekt som stödjer det finska 

språket, tvåspråkigheten och den sverigefinska 

kulturen. Ska täcka de merkostnader som uppstår. 
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Beslutade ansökningar statsbidrag FFO 24

Datum År 2024 Beviljat 

belopp 

Kulturförvaltningen -

biblioteken

Sverigefinnarnas dag, Sagolandet 6 föreställningar, Författarmatiné + bokcirkel 

10 ggr; Ansökan SLK-2024-00610, Marimekko och det finska tygundret; 

Ansökan SLK-2024-00614, Finsk tango med Anna Heikkinen & Längtans Kapell

419 500 419 500

Civilsamhället Kalevaladagen, Musikpjäser, Teater och dikt, Föreläsning seniorer, 

Internat. kvinnodagen, Seuratanssit jublieumsfest, Mikael Agricolas dag, 

Sv.fi undomsförbund, Ansökan SLK-2024-00609, Göteborgs och Bohus 

distrikts 50 års firande och ”Säilättäret”, Musikpjäs Kulkukoirat, Festival 

Sentimental –finsk musik för bredare publik; Medel för seniorer för att 

samåka till sommarläger i Axevalla, Julkonsert, Självständighetsfirande

598 985 598 985

Förskoleförvaltningen VU-finska, pedagogiskt material, Scenkonst 627 000 627 000

Grundskoleförvaltningen Merkostnader serviceresor i samband med 

modersmålsundervisning

200 000 200 0000

Äldre, vård- och omsorg Hälsofrämjande insatser,kompetensutveckling, 

Allsång i samarbete med SV

500 000 500 000          

Svenska Kyrkan Morsdagskonsert, Ansökan SLK-2024-00612, Satumaa

- Sagolandet, i Johanneskyrkan

86 000 86 000

Beviljade ansökningar 2 431 458 2 431 458 
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ÖVRIGA UTGIFTER STATSBIDRAG FFO 24

Samråd (inflytande, delaktighet) (2023: 20.454)    2 610

Samordning (personal, utbildning,  

resor, konferens)
(2023:1 185)     7 629

Ärendehandläggning tolk, översättning) (2022: 135.729, 2023:119 229)     26 548    

Övergripande information

(annonsering, kartläggning)
(2022: 142.331, 2023: 179 222)    92 280

Summa övrigt 

Ansökningar statsbidrag - veviljade

medel 2024

(2023: 320 090) tom juni 2024 129 067

2 431 458   

Totalt utnyttjat 2 560 525 



Hållbar stad – öppen för världen

Inkomna ansökningar statsbidrag FFO 25

Datum Inkomna Beviljat 

belopp 

Studieförbundet Vuxenskolan 

Göteborg och Öckerö

Ansökan statsbidrag FFO SLK-2024-00615, Ökad 

digital kompetens hos sverigefinska seniorer

200 000 200 000

Förskoleförvaltningen Ambulerande stöd 670 386 670 386 

Beviljade ansökningar 870 386 870 386



Hållbar stad – öppen för världen

Kontakt

Louise Odengard

louise.odengard@stadshuset.goteborg.se

Stadsledningskontoret, Göteborgs Stad
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TIDSLINJE - ARTIKEL NATIONELLA MINORITETER

Ta fram förslag på text 
och bild

Skicka till SLK 

senast 22/11

SLK sammanställer 
material

Skickar in 28/11

Redaktör skriver 
ihop artikeln

Tillbaka till 
SLK/förvaltningar 

för 
korrekturläsning

Publiceras  

DN BILAGA

November December Januari

Artikel nationella minoriteter 25 år: 

➢ En sida 2500 -3000 ord totalt + utrymme för (en/flera) bra bild/-er

➢ SLK inkl. förvaltningar: förskol-, grundskole-, utbildnings-, 

kulturförvaltning, demokrati- och medborgarservice,                                 

ÄVO - Äldre samt vård/omsorg

➢ 500 – 800 ord inkl. varsin bild (högupplöst)
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